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Közmeghallgatás új helyszínenAz újonnan megalakult képvi-
selő-testület november 23-án új 
helyszínen – korábban a Társa-
dalmi Rendezvények Háza adott 
otthont az eseménynek –, a Dó-
zsa Művelődési Ház földszinti 
nagytermében tartotta meg első 
közmeghallgatását. A zsúfolá-
sig telt helyiség mutatta, a la-
kosok kíváncsiak az új testület 
terveire, hisz „számon kérhető” 
kérdést még aligha lehetett föl-
tenni a grémiumnak. Riz Leven-
te polgármester köszöntötte a 
résztvevőket, külön a rendőrség, 
tűzoltóság és a polgári védelem 
megjelent vezetőit, illetve Ale-
xa Györgyöt, a kerület ország-
gyűlési képviselőjét, valamint 
Devánszkiné dr. Molnár Katalin 
fővárosi önkormányzati képvise-
lőt. Ezt követően név-, tisztség és 
bizottsági tagság szerint bemu-
tatta a képviselőket.

Polgármesteri programjában 
gyorsabb fejlődést, új tempót, 
nagyobb odafigyelést ígért a 
hétköznapok apró problémái-
ra. Mindezekre első példaként a 
rákoskerti orvosi rendelő öt éve 
bedőlt kerítésének azonnali hely-
reállítását hozta föl. Először az 

önkormányzat háza táján kell ren-
det tenni, ezért már zajlik az átvi-
lágítás a hivatalban, az ÉP17 és 
Lakás17 Kft.-nél, ami lehet, hogy 
strukturális változást fog eredmé-
nyezni. Az országgyűlésben már 
tárgyalják az új költségvetést, 
amely szerint a XVII. kerületnek 
1,5 milliárd forinttal kevesebb jut-
na az idei összegnél. (A későbbi-
ekben ehhez kapcsolódva Alexa 
György országgyűlési képviselő 
– időnként közbekiabálásokkal 
tarkított – hozzászólásában ki-
jelentette, a fővárosi forrásmeg-
osztás nem pártpolitikai érdekek 
mentén alakul kedvezőtlenül, ha-
nem kiinduló számolási eljárás 
miatt, aminek megváltoztatásá-
ért mindent meg fog tenni a par-
lamentben.)

A rövidtávú tervek között szere-
pel egy postahivatal megnyitá-
sa az okmányiroda épületében, 
zöld szám indítása a gyorsabb 
és hatékonyabb hivatali ügyinté-
zés érdekében. Ugyanezt a célt 
szolgálnák a kerületrészekbe ki-
helyezett ügyfélszolgálati irodák 
megnyitása is.

Városképileg mindenképp el-
sődleges cél a kertvárosias jelleg 

megőrzése, a városközpont fej-
lesztése. A közép- és hosszú tá-
vú fejlesztési programok lelke az 
Európai Uniós pályázatokon való 
sikeres részvétel – eleddig egyet-
len euro cent sem érkezett a ke-
rületbe –, ezért EU programirodát 
állít föl az önkormányzat. Részle-
tesen beszélt a legnagyobb prob-
lémák közé tartozó közlekedési 
helyzetről. Bejelentette, hogy a 
MÁV mindkét vasúti vonalon üte-
mes menetrendet vezet be de-
cember 12-től, ami csúcsidőben 
20, napközben 30 percenkénti 
járatsűrűséget fog jelenteni. A 
BKV-val is több apró, de az érin-
tett lakosoknak fontos változás-
ról tárgyalnak. A csatornázás 
befejezése, újabb szelektív hulla-
dékgyűjtők felállítása, az illegális 
szemétlerakók felszámolása, he-
lyi közterület felügyelet és parkőri 
szolgálat létrehozása, faülteté-
si program egyaránt szerepel a 
megvalósítandó célok között.

Az egészségüggyel kap-
csolatban kijelentette, hogy a 
szakorvosi rendelőintézet – mely 
most a Bajcsy Kórházhoz tar-
tozik – jobb kezekben lenne a 
kerületnél. A negyedórás prog-
rambeszéd után először az írás-
ban benyújtott kérdések megvá-
laszolására került sor. A legtöbb 
kérdés a közlekedési és útépítési 
anomáliákkal kapcsolatban ér-
kezett, ezek javát Fejér Gyula, a 

városfejlesztés ügyeiért felelős 
alpolgármester válaszolta meg. 
A Magvető utcával kapcsolat-
ban elmondta, az előző testület a 
pénzhiány miatt még tervet sem 
készíttetett, az 545. utcánál any-
nyival jobb a helyzet, hogy ott 
már van terv, és remélhetőleg jö-
vőre meg is fog épülni. A Kévekö-
tő utca elviselhetetlen forgalmá-
val kapcsolatban Fohsz Tivadar 
alpolgármester elmondta, hiába 
vannak fekvőrendőrök, igazi 
megoldást csak egy jó közleke-
dési koncepció hozhat, hogy az 
autósoknak ne kelljen egérutakat 
keresniük a dugók elkerülésére.

Egy új, kétnyelvű (német) gim-
názium alapítását firtató kérdésre
Dombóvári Csaba oktatásért fe-
lelős alpolgármester beszámolt 
arról, hogy a középiskolások 90 
százaléka kénytelen ingázni a ke-
rületből. Azonban a középisko-
lák alapítása fővárosi feladat, s 
ők jó tíz éve elzárkóznak minden 
ilyen kezdeményezés elől. En-
nek a megváltoztatására a külső 
kerületeknek össze kell fogniuk. 

Egy felszólaló a 2000 óta kivetett 
közműfejlesztési hozzájárulás 
igazságosságára kérdezett rá. Riz 
Levente polgármester elmondta, 
a kezdetektől vitatták, hogy ahol 
műút épül, 50 ezer forint hozzájá-
rulást kelljen fizetni a lakóknak, az
Alkotmánybíróság azonban nem 
adott nekik igazat. A hozzájárulás 
mértéke 6 év alatt nem nőtt, és je-
len pillanatban nem tudnak változ-
tatni a helyzeten. Mit lehetne ten-
ni azokkal, akik már befizették a
pénzt (összességében félmilliárd 
forintról van szó), amikor nincs mi-
ből visszafizetni, és az is igaz, az
út megépülésével jelentősen nő 
az ingatlanok értéke. Ide kapcso-
lódóan panaszolta egy résztve-
vő, hogy a rákoskerti Andráshida 
utcában már két éve befizették
a hozzájárulást, de az út azóta 
sem épült meg – neki Riz Levente 
azonnali kivizsgálást ígért.

Dunai Mónika – az oktatási, 
kulturális és civil ügyekért felelős 
tanácsnok – egy civil kerekasztal 
felállításának tervéről számolt 
be, és több fórumot, tanácsko-
zási joggal való meghívást ígért 
a civil szervezetek képviselőinek 
a bizottsági ülésekre. A kerületi 
vállalkozók helyzetének alaku-
lásáról érdeklődő résztvevőnek 
válaszolva Riz Levente kijelentet-
te, nem szabad folytatni az eddi-
gi gyakorlatot, ami szerint helyi 
vállalkozók alig jutottak megbí-
záshoz. A törvényesség keretein 
belül valamiféle pozitív diszkrimi-
nációt kell bevezetni, amire jó pél-
dát adhat Debrecen gyakorlata. 

A közel háromórás fórumon 
sok-sok kérdés, és a rájuk adott, 
többségében pozitív válasz 
hangzott el, így elmondhatjuk, 
november vége óta már van mit 
„számon kérni” az új képviselő-
testülettől… Dudás László

Rendkívüli testületi – duplán
Rendkívüli testületi ülést hívott össze Riz Levente polgármester novem-
ber 29-re. A képviselő-testületnek két napirendi pontot kellett megtár-
gyalnia. A sürgősségi eljárást az indokolta, hogy az önkormányzat 
részéről az írásbeli tájékoztatás megküldésének határideje decem-
ber 2-án, illetve a másik esetében 4-én lejár. Először arról szavaztak, 
hogy a kerületi önkormányzat véleményezni kívánja a kerülettel hatá-
ros területek FSZKT (Fővárosi Szabályozási Keretterv) módosítását és 
szabályozási tervét. A határozati javaslatot a képviselők egyhangúlag 
megszavazták. A folytatás heves viták közepette zajlott. A határozati 
javaslatot – mely szerint a képviselő-testület a Budapesti Építési Ke-
retszabályzat tervezetével tartalmi és eljárási okokból nem ért egyet 
– a képviselők nem szavazták meg. Többen azt nehezményezték, 
hogy csupán két nappal a rendkívüli testületi ülés előtt kapták kézhez 
a meghívót, és a hozzájuk eljuttatott rendkívüli előterjesztések anyaga 
is hiányos. Papp Péter Pálné kijelentette, hogy nem vesz részt a szava-
záson, így kívánja kifejezni tiltakozását az ellen, hogy a képviselőknek 
nem volt elég idejük az anyagok megismerésére. A vita során Soltiné 
Kis Katalin megjegyezte, hogy az előterjesztés tárgya elfogadhatat-
lan, függetlenül attól, hogy hiányos-e vagy sem. Az ülés lezárása után 
sejteni lehetett, lesz még folytatás. Riz Levente december 4-re újabb 
rendkívüli ülést hívott össze, annak érekében, hogy az aznap lejáró ha-
táridőre döntés szülessen. A képviselők ezúttal minősített többséggel 
megszavazták, hogy nem támogatják a tervezetet. B. A.

VÁLLALKOZÓI FÓRUMOT TART a XVII. kerületi kamarai tagcsoport 
és Riz Levente polgármester december 11-én, hétfőn 17 órai kez-
dettel a 1173 Csabai út 20. szám alatt lévő Házasságkötő terem-
ben. Előbb Szabó Ottó pályázati menedzser ismerteti a 2007-es 
EU pályázati lehetőségeket, majd Riz Levente polgármester ad 
tájékoztatást az elkövetkezendő időszak vállalkozás- és területfej-
lesztési lehetőségeiről, a helyi vállalkozók szerepvállalásáról.


